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P R O T O K Ó Ł   Nr XXXVII/2021 

z XXXVII Sesji Rady Gminy w Radziejowicach odbytej  

w dniu 29.03.2021 r. w trybie zdalnym.  

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1630 i trwała do godz. 2015. 

Obecni na posiedzeniu radni oraz zaproszeni goście wg załączonej listy obecności.  

  

Punkt 1 

 Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka otworzyła XXXVII Sesję Rady Gminy 

Radziejowice VIII kadencji i powitała Panią Wójt Urszulę Ciężką, radnych  i pracowników 

Urzędu Gminy.  

 Stwierdziła prawomocność obrad, gdyż na 15 radnych obecnych było 13 (nieobecni 

radni: Marcin, Soból, Jakub Borowiec) 

 

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka przedstawiła proponowany porządek 

obrad Sesji: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołów Sesji RG Nr  XXXIII/2021, XXXIV/2021, XXXV/2021. 

4. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie pomiędzy Sesjami. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Mszczonowie.  

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Radziejowice.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Radziejowice.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Radziejowice na 

rok 2021.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu gminy Radziejowice w 2021 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na 

finansowanie planowanego deficytu budżetu gminy w 2021 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w m. Tartak Brzózki. 



 

 

2 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie Gminie Jaktorów 

zadania własnego Gminy Radziejowice z zakresu opieki nad dziećmi w wieku do lat 

trzech uczęszczającymi do żłobków, klubów dziecięcych lub będącymi pod opieką 

dziennych opiekunów działających na terenie Gminy Jaktorów.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

2021rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Radziejowice w 2021 roku. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy Komisji Rady Gminy 

Radziejowice. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Radziejowice 

na 2021 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Gminy Radziejowice. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Stałych Komisji Rady 

Gminy Radziejowice, ustalenia przedmiotu ich działania i składów osobowych. 

19. Interpelacje i zapytania radnych. 

20. Sprawy różne. 

21. Zakończenie obrad. 

Następnie poddała pod głosowanie proponowany porządek obrad Sesji RG.  

W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 

- 13 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław 

Kuziemski, Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska , Urszula Matusiak, 

Paulina Partyka, Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień, Paweł Dymecki) 

Porządek obrad zatwierdzono  

 

Punkt 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poinformowała, że do protokołów nie 

wpłynęły uwagi, więc poddała je pod głosowanie. 

W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 
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- 13 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław 

Kuziemski, Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska , Urszula Matusiak, 

Paulina Partyka, Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień, Paweł Dymecki) 

Protokoły Sesji RG Nr  XXXIII/2021, XXXIV/2021, XXXV/2021 zostały zatwierdzone.  

Punkt 4. 

Wójt Gminy Urszula Ciężka przedstawiła informację z pracy w okresie pomiędzy 

Sesjami, które dotyczyły między innymi: 

1. W związku z wprowadzeniem na terenie województwa mazowieckiego tzw. „czerwonej 

strefy” otrzymaliśmy z rezerw rządowych jednorazowe maseczki dla naszych mieszkańców. 

W dniach 20-21 marca strażacy z jednostek OSP Radziejowice, OSP Korytów i OSP 

Kuklówka przeprowadzili akcję dystrybucji pakietów w 24 sołectwach naszej Gminy. Pakiet 

zawierał bezpłatne maseczek w ilości 4 masek na osobę razem z informacją o szczepieniach. 

Dodatkowo do każdego pakietu dla rodziny, był dołączony płyn do dezynfekcji /do 

wyczerpania zapasów/,Pakiety nie rozdane podczas akcji weekendowej zostały dostarczone 

sołtysom, którzy od dzisiaj będą je wydawali mieszkańcom (termin odbioru po 

wcześniejszym uzgodnieniu z sołtysem), 

2. Złożonego wniosku do GDDKiA przez Wójta z prośbą mieszkańców o wybudowanie 

dodatkowych ekranów akustycznych przy ul. Świerkowa w miejscowości Benenard, ze 

względu na uciążliwości związane z obwodnicą Żyrardowa, przy okazji  montowania ich przy 

ul. Szyszkowej.  Prośba nie została uwzględniona przez GDDKiA ze względu na to że, 

realizowana inwestycja jest na etapie końcowym i dotyczy wniosków złożonych w latach 

2014, 2015, 2017. Nie udało się rozwinąć tego zadania. Zgodnie z sugestią GDDKiA Wójt 

zwrócił się do Starosty Powiatu Żyrardowskiego  o przeprowadzenie pomiarów hałasu przy 

ul. Świerkowej w Benenardzie, w celu złożenia wniosku o rozbudowę ekranów wzdłuż 

obwodnicy Żyrardowa, 

3. złożonych wnioskach o dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego o przyznanie pomocy 

finansowej z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach Mazowieckiego Instrumentu 

Wsparcia Ochrony Powietrza i Mikroklimatu - Mazowsze 2021, jeden wniosek dotyczy 

przeprowadzenia kontroli przestrzegania przepisów uchwały antysmogowej (polegać będzie 

na badaniach próbek popiołu z palenisk). Drugi wniosek dotyczy retencjonowania wody 

deszczowej, nazwa zadania Montaż podziemnych zbiorników na wodę deszczową przy Szkole 

Podstawowej w Kuklówce Radziejowickiej, 
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5. złożonych wnioskach o pomoc finansową z  budżetu Województwa Mazowieckiego w roku 

2021 w ramach „MIAS Mazowsze 2021”  Wysokość pomocy finansowej wynosi 50% 

kosztów kwalifikowanych i nie więcej niż 10 tys zł. na jedno zadanie. Wnioski złożyło dla 5 

sołectw: Zboiska, Chroboty, Zazdrość, Korytów, Korytów A, 

6. Wyników ekspertyzy stanu technicznego wiaduktu drogowego nad linią kolejową CMK w 

Słabomierzu wykonywanej przez Instytut Badawczy Dróg i Mostów, pracach do wykonania 

w trybie pilnym, oraz wymieniła trzy warianty do dalszego postepowania z obiektem: remont 

wiaduktu (1 ml. zł.), remont z przebudową przęseł wiaduktu (2,5, ml. zł), budowa nowego 

obiektu (4,5 mln. zł).  

7. realizacji projektu „Kiedy śmieje się dziecko śmieje się cały świat” w Gminnym 

Przedszkolu w Radziejowicach, w ramach tego projektu jest dofinansowane 12 miesięcy 

bieżącej działalności nowego oddziału przedszkolnego, zakupiono pomoce dydaktyczne, 

zabawki i sprzęt specjalistyczny i elektroniczny, meble i wyposażenie jednej sali, 

8. funkcjonowania Urzędu Gminy w czasie pandemii z zachowaniem reżimu sanitarnego                    

(od początku bieżącego roku zarejestrowanych zostało 3234 pism), 

9. wydania nowej gazetki gminnej i dystrybucji do mieszkańców. 

Na zakończenie Pani Wójt Urszula Ciężka złożyła życzenia z okazji zbliżających się Świąt 

Wielkanocnych. 

Punkt 5.  

Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Mszczonowie przedstawił 

Komendant Komisariatu nadkom. Krzysztof Puszcz. (sprawozdanie w załączeniu) 

Radna Urszula Matusiak zapytała czy na terenie gminy Radziejowice są 

punkty/miejsca, na drogach  newralgiczne, szczególnie niebezpieczne.  

Komendant Komisariatu nadkom. Krzysztof Puszcz odpowiedział, że nie można 

wskazać jednego miejsca szczególnie niebezpiecznego na terenie gminy Radziejowice, 

zdarzenia dotyczą różnych miejsc.  

Radny Mieczysław Bielak zwrócił uwagę na uciążliwość samochodów ciężarowych w 

miejscowości Nowe Budy.  

Komendant Komisariatu nadkom. Krzysztof Puszcz odpowiedział, że w miarę 

możliwości partole będą zwiększone.  
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Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poprosiła również o zwiększenie 

kontroli drogowej na pograniczu wsi Zboiska jadąc w kierunku firm w Mszczonowie. 

Komendant Komisariatu nadkom. Krzysztof Puszcz odpowiedział, że będzie miał to 

na uwadze.  

Pani Wójt Urszula Ciężka dodała, że miejscem zagrażającym bezpieczeństwo w 

Radziejowicach jest droga na wysokości Biedronki, oraz na przeciwko sklepu spożywczego, 

gdzie zauważa się  zaparkowane tiry na drodze, które utrudniają wyjazd m.in. ze sklepu, 

apteki. 

Komendant Komisariatu nadkom. Krzysztof Puszcz powiedział, że kilka razy 

kierowcy zostali tam  ukarani mandatami, ale problem się powtarza.  

Pani Wójt Urszula Ciężka zwróciła uwagę, że kolejnym miejscem są Krze Duże, gdzie 

niebezpieczeństwo stwarzają rozładunki z lawet na drodze na  przeciwko firmy, blokując 

przejazd innym pojazdom.  

Komendant Komisariatu nadkom. Krzysztof Puszcz odpowiedział, że poczynione są 

rozmowy z właścicielem firmy w kwestii wyznaczania miejsca na rozładunek. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka dodała, że sama również zgłaszała ten 

problem, ponieważ była świadkiem takiego rozładunku.   

Radna Jolanta Leczkowska powiedziała, że należy zwrócić uwagę na drogę w 

Benenardzie oraz przejazd nad obwodnicą, na których odbywają się niebezpieczne wyścigi 

motokrosowe oraz quadów.  

 Zastępca Wójta Artur Jankowski zwrócił uwagę na rozjeżdżanie dróg przez pojazdy 

ponadnormatywne na drogach wewnętrznych np. przy budowie obwodnicy Grodziska, i 

konieczności ustanowienia organizacji ruchu w celu wyeliminowania uciążliwości. Pojawiają 

się również uciążliwości z tytułu prowadzenia niektorych lokalnych działalności 

gospodarczych. 

Komendant Komisariatu nadkom. Krzysztof Puszcz odpowiedział, że w celu 

dokonania interwencji na takich drogach konieczne jest ustanowienie organizacji ruchu.  

Zwrócił uwagę, że wykluczenia mogą dotyczyć uciążliwości z tytułu prowadzenia  lokalnych 

działalności gospodarczych, dla których powinny być unormowane stosowne zezwolenia na 

przejazd.   

Radny Mieczysław Bielak zwrócił uwagę na notoryczne łamanie zakazów na drodze 
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gminnej przez Budy Nowe i Stare Budy Radziejowskie, pomimo wykonanej organizacji 

ruchu.  

Radna Paulina Partyka zwróciła uwagę na niebezpieczeństwo wynikające z  

umiejscowienia przystanku autobusowego   na przeciwko sklepu w Korytowie.   

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka podziękowała za przedstawione 

sprawozdanie z działalności przez Komendanta Komisariatu -  Krzysztofa Puszcz. 

Komendant Komisariatu nadkom. Krzysztof Puszcz złożył życzenia z okazji 

zbliżających się Świąt Wielkanocnych.  

Punkt 6.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poprosiła Przewodniczących 

poszczególnych Komisji Rady Gminy Radziejowice o przedstawienie sprawozdań z 

działalności Komisji.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Handlu i Usług 

Mieczysław Bielak przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2020.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej, Porządku 

Publicznego Barbara Michałowska przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji za rok 

2020.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego 

Urszula Matusiak przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2020.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marcin Mrówczyński przedstawił sprawozdanie 

z działalności Komisji za rok 2020.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marek Leja przedstawił 

sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2020.  

Powyższe sprawozdania w załączeniu.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka podziękowała za przedstawione  

sprawozdania przez Przewodniczących poszczególnych Komisji.   

 

Punkt 7. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poprosiła panią Skarbnik o 
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przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Radziejowice. 

Skarbnik Gminy Marlena Górniewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejowice wraz z uzasadnieniem. 

Przewodnicząca Komisji  Budżetu, Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego 

Urszula Matusiak poinformowała, że zgłosiła zdanie odrębne, w sprawie przedstawionych 

zmian do budżetu 2021.  Swoje zdanie odrębne zgłosiła również na Komisji wspólnej w dniu 

22 marca 2021 r.  Stwierdziła, że przedstawione przez panią wójt, zmiany do tegorocznego 

budżetu są w jej ocenie  niewłaściwe, nie zapewniają podstawowych warunków 

bezpieczeństwa wszystkim mieszkańcom naszej gminy, za co odpowiedzialna jest cała rada 

gminy i wójt. Dodała, że jest za inwestowaniem każdej wolnej złotówki w gminną 

infrastrukturę drogową i oświetlenie drogowe, zapewniając bezpieczeństwo i podstawowe 

standardy życia wszystkim mieszkańcom, co jest najważniejszym zadaniem gminy i jako 

nowa radna nie miała wiedzy o ogromnych zaniedbaniach z lat poprzednich i bardzo złym 

stanie  gminnych dróg. Podkreśliła, że uczestniczyła w czterodniowej Komisji objazdowej – 

wizji lokalnej, weryfikującej stan gminnej infrastruktury drogowej,   Wiele dróg czeka na 

stałe utwardzenia, są drogi  położone na podmokłych terenach lub gruntach ornych czy 

leśnych,  wymagają kompleksowego utwardzenia co jest bardzo kosztowne. Dobór metod i 

środków powinien być optymalny a nie jest, a to może świadczyć o niegospodarności.   Nie 

ma w gminie dotąd strategii inwestycji dróg gminnych, należy zatem ustalić priorytety 

wydatków. Ponadto uważa, że budowa boiska szkolnego jest bardzo potrzebna, ale nie jest 

inwestycją w randze inwestycji koniecznych w tym roku. Uzyskanie 33% dofinansowania  

jest niestety  zbyt małą pomocą w stosunku do możliwości finansowych gminy i jej potrzeb.  

Dlatego stawia pytanie: czy boisko czy drogi?  Dodała, że jest przeciwna aby zaciągać 

większe niż założone w budżecie kredyty w dobie pandemii na inwestycje inne niż drogowe. 

Uważa, że wszystkie wolne środki i pozyskiwane z zewnątrz,  powinny być inwestowane w 

poprawę przerażająco złej gminnej infrastruktury drogowej,  

Pani Wójt Urszula Ciężka odnosząc się do wypowiedzi radnej Urszuli Matusiak o 

niegospodarności i zaniedbaniach z lat poprzednich, poinformowała że należałoby dokonać 

analizy wykonanych inwestycjach drogowych, sieci wodociągowej i wykonanego oświetlenia 

ulicznego i lap solarnych na przestrzeni jej kadencji. Z wypowiedzi radnej Urszuli Matusiak 

wynika, że należałoby realizować tylko inwestycje drogowe, nie powinno się wykonać 

rozbudowy przedszkola w Korytowie, budowy Przedszkola w Radziejowicach.  Dodała, że do 
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Gminy docierają sygnały i zgłoszenia mieszkańców i kierowców o potrzebach remontowych 

dróg. Zauważa się coraz mniej dróg które są problemowe, ostatnio mieliśmy bardzo śnieżną 

zimę, a potem ulewne deszcze, więc stan niektórych dróg uległ dużemu pogorszeniu. 

Podkreśliła, że wie jak ważny jest rozwój infrastruktury drogowej w gminie. Dodała, że 

porównując drogi w ościenne gminach , nasza gmina  jest na podobnym poziomie. Zarzut 

niegospodarności jest niesłuszny, ponieważ ocena Regionalnej Izby Obrachunkowej do tej 

pory na to nie wskazuje. Następnie Pani Wójt poinformowała, że gmina Radziejowice ma 

najmniejszy budżet w powiecie żyrardowskim, więc budujące powinno być to, co udaje nam 

się realizować przy trudnościach z pozyskiwaniem środków zewnętrznych. Odnosząc się do 

budowy boiska sportowego w Radziejowicach, poinformowała, że od 2018r. ubiegaliśmy się 

o dofinansowanie na budowę boiska sportowego i trzykrotnie otrzymywaliśmy odmowe. 

Przypomniała, że informowała już na komisach o podpisanej umowie na opracowanie 

dokumentacji technicznej zmian istotnych w zakresie projektu budowlanego z 2018r. 

dotyczącego zadania pn. Budowa przyszkolnego obiektu sportowego w Radziejowicach przy 

ul. Kubickiego 3A.  Zmiany dotyczą m.in. wyeliminowania budowy budynku sanitarno-

szatniowego, budowy siłowni zewnętrznej, ponieważ została ona wykonana z innego 

projektu, trybun od strony północnej, bieżni wokół boiska, będzie tylko bieżnia prosta. 

Kwota, która widnieje w budżecie na ten cel nie jest kwotą  ostateczną, ponieważ zostanie 

pomniejszona zgodnie ze zmianą zakresu do niezbędnego minimum.   

Radny Radosław Kuziemski stwierdził, że niegospodarnością byłoby nieskorzystanie 

z dofinansowania i uważa, że z każdego możliwego dofinansowania należy korzystać, który 

pomniejszy wydatek gminy  i jest to według niego słuszne.  

Pani Wójt Urszula Ciężka dodała, że do tej pory moce kredytowe były oszczędzane, 

dla realizacji większych inwestycji. Dodała, że przybywa domów mieszkalnych w gminie 

Radziejowice, jak również jest wzrost podziałów geodezyjnych,  a tym samym powstają nowe 

drogi, które należy urządzać, jest to konsekwencja zmian w planie zagospodarowania 

przestrzennego.   

Radny Radosław Kuziemski stwierdził, że należy szukać możliwości dofinansowania 

z różnych dziedzin, jak również wspierać nowych inwestorów, dzięki którym zwiększą się 

dochody gminy.  

Radna Urszula Matusiak stwierdziła, że nie jest przeciwna inwestycji budowy boiska 

przy SP w Radziejowicach, chciała jedynie podkreślić jak ważną potrzebą są inwestycje na 

drogach. Uważa, że kwota  przeznaczona w budżecie gminy w wysokości  400 tys zł jest zbyt 
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niska względem potrzeb. Podkreśliła, że należy opracować wieloletni plan inwestycji 

drogowych.  

Radna Barbara Michałowska dodała, że skoro otrzymaliśmy dofinansowanie na 

budowę boiska to szkoda byłoby z tego nie skorzystać. Dodała, że sprawa była omawiana na 

posiedzeniu Komisji Oświaty i opinia w tej sprawie była pozytywna. Potrzeba budowy boiska 

przy Szkole Podstawowej w Radziejowicach w tym momencie jest bardzo duża.   

Radna Beata Trzaskowska stwierdziła, że należy wykorzystać możliwe dotacje i 

niegospodarne byłoby nie skorzystać z tego dofinansowania.   

Radny Mieczysław Bielak powiedział, że po objazdach dróg, radni znają ich stan 

techniczny, ale jest zdania iż  założenia przyjęte do budżetu należy wykonywać, szczególnie 

te na które są pozyskiwane dofinansowania.  

Radna Jolanta Leczkowska zwróciła uwagę, że przetarg związany z wywozem  

nieczystości był ogłoszony na kwotę 180 tys zł. i uzyskał niższą cenę , więc można by środki  

pozostałe przeznaczyć na remonty dróg. Zaapelowała do sołtysów o przeznaczanie funduszy 

sołeckich na inwestycje drogowe. Stwierdziła, że boisko w Radziejowicach jest niezbędne i  

było planowane wiele lat wcześniej. Zwróciła jednocześnie uwagę na zaniedbane drogi w 

miejscowościach Chroboty, Zazdrość Benenard, również wsie Adamów-Parcel i Adamów-

Wieś i potrzebują doinwestowania w drogach.  

Radny Radosław Kuziemski przypomniał, że fundusz sołecki jest uchwalany na 

zebraniu wiejskich przez mieszkańców i należałoby to uszanować.  

Radna Jolanta Leczkowska zwróciła uwagę, że Korytów ma drogi w dość dobrym 

stanie i mieszkańcy otrzymali plac sołecki o wartości ok. 100 tys zł.. Dodała, że nie każde 

sołectwo posiada plac sołecki. 

Radny Marek Leja powiedział, że Radziejowice już bardzo długo czekają na to boisko 

i jest za realizacją tej inwestycji. Dodał, że  to sołectwo również przeznacza środki z funduszu 

sołeckiego remonty drogowe.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka powiedziała, że mieszkańcy oraz 

rodzice dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej w Radziejowicach również widzą 

potrzebę budowy boiska zewnętrznego, ponieważ obecnie dzieci ćwiczą na hali sportowej. 

Dodała, że jej zdaniem należy skorzystać z przyznanego dofinansowania, gdyż jest ono 

bardzo potrzebne.  
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Dyrektor Szkoły Podstawowej w Radziejowicach Żaneta Wesołowska zwróciła 

uwagę, że najważniejsze jest  bezpieczeństwo i rozwój dzieci w szkole. Szkoła posiada 

oddziały sportowe i w planach jest utworzenie klas sportowych, więc budowa boiska jest jak 

najbardziej wskazana. Odwodnienie terenu, które jest planowane przy realizacji tej inwestycji  

 jest również bardzo istotne dla funkcjonowania szkoły. Stwierdziła, że nie należy 

zaprzepaścić dofinansowania, które jest przyznane na ten cel. Poprosiła o przychylność w 

powyższej sprawie. Podziękowała jednocześnie z przychylność w sprawie remontu łazienki w 

budynku Szkoły Podstawowej przy ul. Głównej.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie projekt  

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejowice. 

W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 

- 12 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław 

Kuziemski, Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska , Paulina Partyka, 

Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień, Paweł Dymecki) 

- 1 głosem „przeciw” (radna Urszula Matusiak) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXXVII/261/2021 w załączeniu) 

Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poprosiła panią Skarbnik o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Radziejowice na rok 2021. 

Skarbnik Gminy Marlena Górniewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Radziejowice na rok 2021. 

Radny Paweł Dymecki zapytał dlaczego w projekcie uchwały była wpisana kwota      

180 tys zł. na przetarg związany z odbiorem odpadów, ponieważ kwota z otwarcia ofert jest 

niższa. 

Skarbnik Gminy Marlena Górniewska wyjaśniła, że materiały były przygotowywane 

wcześniej i dlatego nie było czasu na jej poprawienie,  kwota otwarcia ofert wynosiła 150 tys 

zł. Dodała, że rozliczenie z firmą odbierającą odpady następuje na podstawie faktur zgodną z 

ilością tonażową odebranych odpadów. Kwota przetargowa jest kwotą szacunkową i może 

ulec zmianie.  
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Radny Paweł Dymecki zapytał czy jest to kwota na całość zadania. 

Skarbnik Gminy Marlena Górniewska wyjaśniła, że jest to kwota na wszystkie 

działania związane z gospodarką odpadami, a nie na konkretne umowy.  

Radny Paweł Dymecki czy można przyjąć założenie, żeby były realizowane tylko te 

inwestycje na które otrzymamy środki zewnętrzne.  

Zastępca Wójta Artur Jankowski powiedział, że Gmina stara się pozyskiwać środki z 

różnych źródeł dofinansowania i jak pojawiają się tylko takie możliwości  są składane 

wnioski. Niestety na niektóre programy nie kwalifikujemy się ze względu na np. wysokie 

wskaźniki. Dlatego też niektóre inwestycje będą realizowane bez dofinansowania 

zewnętrznego.  

Pani Wójt Urszula Ciężka dodała, że na przykład niektóre drogi nie spełniają 

parametrów szerokości i nie kwalifikują się do dofinansowania.  Wysoki wskaźnik G  – 

dochodowości na jednego mieszkańca , również utrudnia pozyskiwanie dofinansowania.  

Zastępca Wójta Artur Jankowski dodał, że każdy możliwy nabór wniosków jest 

skrupulatnie analizowany przez  Gminę.  

Pani Wójt Urszula Ciężka powiedziała, że pozyskiwanie środków na inne cele 

uwalniają nam środki budżetowe, dzięki którym  możemy realizować pozostałe zadania. 

Jednocześnie zwróciła uwagę na nieuregulowane prawa własności na drogach, gdzie w wielu 

przypadkach należy prostować zaszłości z przed 20 lat.  

Radny Paweł Dymecki zapytał czy na remont mostu na ul. Młynarskiej będą 

pozyskiwane środki zewnętrzne.  

Pani Wójt Urszula Ciężka odpowiedziała że, w chwili obecnej nie ma możliwości 

pozyskania środków na remont tego mostu, ponieważ nie jest to most strategiczny. 

Radny Paweł Dymecki zapytał o planowany termin remontu mostu na ul. Młynarskiej. 

Pani Wójt Urszula Ciężka odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie jest planowany 

remont mostu na ul. Młynarskiej. Dodała, że w pierwszej kolejności należy zakładać 

konieczność remontu wiaduktu w Słabomierzu.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie projekt  

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Radziejowice na rok 2021. 

W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 
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- 12 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław 

Kuziemski, Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska , Paulina Partyka, 

Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień, Paweł Dymecki) 

- 1 głosem „wstrzymującym się” (radna Urszula Matusiak) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXXVII/262/2021 w załączeniu) 

 

Punkt 9  

Skarbnik Gminy Marlena Górniewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Warszawie na finansowanie planowanego deficytu budżetu gminy 

Radziejowice w 2021 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie przedstawiony 

projekt  uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na finansowanie planowanego 

deficytu budżetu gminy Radziejowice w 2021 r. 

W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 

- 9 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław Kuziemski, 

Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska, Urszula Matusiak Paulina 

Partyka) 

- 3 głosami „przeciw” (Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień) 

- 1 głosem „wstrzymującym się” (radny Paweł Dymecki) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXXVII/263/2021 w załączeniu) 

Punkt 10.  

Skarbnik Gminy Marlena Górniewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na finansowanie planowanego deficytu 

budżetu gminy w 2021 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie przedstawiony 

projekt  uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na 

finansowanie planowanego deficytu budżetu gminy w 2021 r. 
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W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 

- 8 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław Kuziemski, 

Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska, Paulina Partyka) 

- 4 głosami „przeciw” (Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień, Paweł Dymecki) 

- 1 głosem „wstrzymującym się” (radna Urszula Matusiak) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXXVII/264/2021 w załączeniu) 

Punkt 11. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

nadania nazwy ulicy Pogodna w m. Tartak Brzózki. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie powyższy 

projekt  uchwały. 

W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 

- 13 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław 

Kuziemski, Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska, Urszula Matusiak, 

Paulina Partyka, Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień, Paweł Dymecki) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXXVII/265/2021 w załączeniu) 

Punkt 12. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poprosiła dyr. Gminnego Centrum 

Oświaty  o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie 

Gminie Jaktorów zadania własnego Gminy Radziejowice z zakresu opieki nad dziećmi w 

wieku do lat trzech uczęszczającymi do żłobków, klubów dziecięcych lub będącymi pod 

opieką dziennych opiekunów działających na terenie Gminy Jaktorów. 

Dyr. GCO Beata Kalina przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

powierzenie Gminie Jaktorów zadania własnego Gminy Radziejowice z zakresu opieki nad 

dziećmi w wieku do lat trzech uczęszczającymi do żłobków, klubów dziecięcych lub 

będącymi pod opieką dziennych opiekunów działających na terenie Gminy Jaktorów. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie powyższy 

projekt  uchwały. 

W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 
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- 13 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław 

Kuziemski, Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska , Urszula Matusiak, 

Paulina Partyka, Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień, Paweł Dymecki) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXXVII/266/2021 w załączeniu) 

Punkt 13.  

Pracownik Urzędu Gminy Justyna Klimaszewska przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021rok. Dodała, że sprawa została 

omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie powyższy 

projekt  uchwały. 

W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 

- 13 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław 

Kuziemski, Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska , Urszula Matusiak, 

Paulina Partyka, Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień, Paweł Dymecki) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXXVII/267/2021 w załączeniu) 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka ogłosiła przerwę w obradach do godziny 

20.00. 

Punkt 14.  

Kierownik Referatu Hanna Kaniewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Radziejowice w 2021 roku. Dodała, że sprawa została omówiona 

na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie powyższy 

projekt  uchwały. 

W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 

- 13 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław 

Kuziemski, Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska , Urszula Matusiak, 

Paulina Partyka, Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień, Paweł Dymecki) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXXVII/268/2021 w załączeniu) 
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Punkt 15.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Radziejowice. Dodała, że plany pracy  

były omówione na posiedzeniach komisji. Następnie poddała pod głosowanie powyższy 

projekt  uchwały. 

W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 

- 9 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław Kuziemski, 

Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska, Urszula Matusiak, Paulina 

Partyka) 

- 4 głosami „wstrzymującymi się” (Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień, 

Paweł Dymecki) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXXVII/269/2021 w załączeniu) 

Punkt 16. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka przedstawiła projekt uchwały w sprawie  

zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Radziejowice na 2021 rok. Następnie poddała pod 

głosowanie powyższy projekt  uchwały. 

W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 

- 13 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław 

Kuziemski, Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska , Urszula Matusiak, 

Paulina Partyka, Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień, Paweł Dymecki) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXXVII/270/2021 w załączeniu) 

Punkt 17.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

uzupełnienia składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Radziejowice. 

Następnie poddała pod głosowanie powyższy projekt  uchwały. 

W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 

- 12 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław 

Kuziemski, Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska , Urszula Matusiak, 

Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień, Paweł Dymecki) 



 

 

16 

 

 

- 1 głosem „wstrzymującym się” (radna Paulina Partyka) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXXVII/271/2021 w załączeniu) 

Punkt 18. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka przedstawiła projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Stałych Komisji Rady Gminy Radziejowice, 

ustalenia przedmiotu ich działania i składów osobowych. 

Następnie poddała pod głosowanie powyższy projekt  uchwały. 

W wyniku głosowania, przy obecności 13 radnych: 

- 12 głosami „za” (Mieczysław Bielak, Marek Leja, Marcin Mrówczyński, Radosław 

Kuziemski, Grażyna Górka, Beata Trzaskowska, Barbara Michałowska , Urszula Matusiak, 

Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska,  Ewa Stępień, Paweł Dymecki) 

- 1 głosem „wstrzymującym się” (radna Paulina Partyka) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXXVII/272/2021 w załączeniu) 

Punkt 19. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poinformował, że w ostatnim czasie nie 

wpłynęły  interpelacje i zapytania radnych. 

 

Punkt 20.  

 Radna Barbara Michałowska stwierdziła, że plany pracy komisji były ustalane na 

posiedzeniach, więc niezrozumiałe jest wstrzymanie się od głosu, przez niektórych radnych.  

 

Punkt 21.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka złożyła najserdeczniejsze życzenia z 

okazji zbliżających się Świat Wielkanocnych i zamknęła  XXXVII Nadzwyczajną Sesję VIII 

kadencji Rady Gminy Radziejowice.  

Protokołowała:             

Anna Chadryś 

 

Przewodniczący Rady Gminy Radziejowice  

 

                                      Grażyna Górka 


